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Protokół Nr XXXIX/14 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 31 marca 2014 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godzinie 11:00 otworzył 

XXXIX sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława 

Adamowska, Radni Rady Powiatu w Pile: Stanisław Jendrzejewski, Kazimierz Wasiak,  

Jan Marek Pikulik, Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury w Łobżenicy Paweł Berndt, a także Radca Prawny Urzędu Miejskiego 

Gminy Łobżenica Gabriela Reszkowska, Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Karol 

Tatera, sołtysi, mieszkańcy Gminy Łobżenica oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

W dalszej części Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania 

jednogłośnie przyjęła protokół Nr XXXVIII/14 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy  

w dniu 28 lutego 2014 r.  

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad 

XXXIX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  
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Powiedział, że w międzyczasie pracowały Komisje Rady Miejskiej. Do porządku obrad 

została zgłoszona propozycja wykreślenia punktu ósmego dotyczącego podjęcia uchwały  

w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej w Szczerbinie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie wykreślenie z porządku obrad punktu ósmego 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości położonej 

w Szczerbinie.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosowanie porządek obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy wraz  

z wprowadzoną zmianą. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

w następującym brzmieniu: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 

2013 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu rozwoju miejscowości Kościerzyn Mały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Opieki nad Zwierzętami na 2014 

rok. 
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10. Rozpatrzenie projektu programu wspierania aktywności i zapobiegania wykluczeniu 

społecznemu seniorów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Oświaty, Polityki 

Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Statut Samorządu Mieszkańców Miasta 

Łobżenicy. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy „Bulwar 700-lecia”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu sołectwa Witrogoszcz. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia sołectwa Witrogoszcz-Osada. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła. 

20. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Wolne głosy i wnioski. 

22. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym.  

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że wydał zarządzenie w sprawie powołania komisji przetargowej dotyczącej 

zbycia nieruchomości położonych w Liszkowie i Łobżenicy. Przewodniczącym komisji był 

pan Tadeusz Perliński, a członkami pani Małgorzata Papka i pan Mirosław Wnuk. 

Powiedział, że nie było chętnych na kupno lokali użytkowych w budynku byłego internatu 

liceum w Łobżenicy. Oznajmił, że nieruchomość ta zostanie jeszcze raz wystawiona do 

przetargu. Jeżeli nie będzie on pozytywnie rozstrzygnięty, zostanie złożony wniosek do Rady 

Miejskiej o zagospodarowanie budynku dawnego internatu na cele mieszkaniowe. 
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Następnie pan Burmistrz poinformował, że działka nr 92 położona w Liszkowie została 

sprzedana za kwotę 99 834,00 zł. Przetarg na kupno dwóch działek położonych w Luchowie 

nie został pozytywnie rozstrzygnięty. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił również, że wydał zarządzenie w sprawie powołania komisji 

do rozpatrzenia ofert konkursowych na wykonanie zadań przez organizacje pozarządowe  

w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu wśród młodzieży Gminy Łobżenica.  

W skład komisji weszli pan Wiesław Hektus, pani Dorota Kwiatkowska, pani Grażyna Łosoś, 

pan Wiesław Wróblewski oraz pan Tomasz Kupczyk. Dodał, że komisja powinna spotkać się 

w najbliższym tygodniu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z realizacji 

zadań w okresie międzysesyjnym. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Radny Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski 

Poinformował, że podczas sesji Rady Powiatu w Pile w dniu 27 marca 2014 r. przyjęto: 

- informację o stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie powiatu pilskiego, 

- informację o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu, 

- informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu, 

- informację Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego, 

- informację Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego z zakresu realizacji zadań, 

- informację o sytuacji na rynku pracy w powiecie pilskim, 

- sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pile. 

Powyższe dokumenty dotyczyły 2013 r. 

Następnie radny Stanisław Jendrzejewski powiedział, że podczas ostatniej sesji Rady Powiatu 

w Pile podjęto uchwałę: 
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- w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych w powiecie pilskim, 

- w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku, 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pilskiego na lata 2014-2023, 

- zmieniającą budżet powiatu na rok 2014. 

Dodał, że radni powiatowi z terenu Gminy Łobżenica są przeciwni Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Pilskiego z powodu wykreślenia z tego dokumentu budowy drogi 

Kruszki-Kijaszkowo.  

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Iwona Reinholz-Cynajek 

Poprosiła o informację na temat kondycji szpitala w Wyrzysku. 

 

Radny Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski 

Powiedział, że radni powiatowi nie posiadają zbyt wielu informacji na temat wyrzyskiego 

szpitala. Oznajmił, że w 2013 r. oddział ginekologiczno-położniczy przyniósł około 

1 500 000,00 zł strat. Podjęto próby jego reorganizacji. Dalsze funkcjonowanie oddziału jest 

celem komitetu obrony szpitala w Wyrzysku na czele z panem Chojnackim. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Zdzisławę Bosak o przedstawienie stanowiska w sprawie sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2013 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

przyjęła powyższe sprawozdanie. Powiedziała, że komisja zajęła się również analizą 

wyników ankiet na temat środków psychoaktywnych. Badanie zostało przeprowadzone  

w grudniu 2012 r. wśród uczniów trzecich klas Gimnazjum im. Jana Pawła II w Łobżenicy. 

Wyniki ankiety opracowano dopiero w 2014 r., po kilku monitach w tej sprawie. 

Następnie radna Zdzisława Bosak oznajmiła, że „analizując wyniki tej ankiety należy 

stwierdzić, że jest problem”. Ankieta została dobrze skonstruowana. Jednak młodzież, która 
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brała w niej udział, nie uczęszcza już do gimnazjum. Dodała, że „Komisja wnioskuje  

o ponowne przeprowadzenie ankiety wśród młodzieży, tym razem drugich klas 

gimnazjalnych, i powołanie zespołu do opracowania wyników tej ankiety, w którym będą 

brali również udział dyrektor i pedagog gimnazjum oraz przedstawiciel policji”. 

 

Analiza wyników ankiety na temat środków psychoaktywnych stanowi załącznik numer 4 do 

protokołu. 

 

O godzinie 11:12 do sali obrad przybył Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Robert Biskupiak, zwiększając liczbę radnych do 15 osób. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w sprawie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Stwierdził, że pytania zawarte w ankiecie na temat środków psychoaktywnych były na 

poziomie ogólnym. W naszym środowisku występują problemy związane z zażywaniem 

powyższych substancji. Oznajmił, że pomimo tego, że ankieta została przeprowadzona  

w grudniu 2012 r., nie można powiedzieć, że jej wyniki są zdezaktualizowane.  

Zaproponował, aby „przemyśleć opracowanie ankiety bardzo szczegółowej, która by 

odpowiadała na pytania dotyczące konkretnie już naszego środowiska. Żeby tą ankietę 

przeprowadzić w jednym dniu, o jednej godzinie, zarówno we wszystkich klasach 

gimnazjalnych, jak również w szkole ponadgimnazjalnej”. Uzyskane informacje byłyby 

przydatne dla policji oraz przy stworzeniu strategii walki ze zjawiskiem narkomanii. 

Radny Piotr Łosoś zwrócił uwagę na brak mierników efektywności wykorzystania środków 

przeznaczonych na przeciwdziałanie alkoholizmowi. Powiedział, że większość tych środków 

jest dobrze wykorzystywana, np. na funkcjonowanie świetlic socjoterapeutycznych czy 

realizację programów profilaktycznych. Ponadto Gmina przeznacza środki finansowe na sport 

i kulturę. Według radnego „w jakimś stopniu te wszystkie pieniądze służą profilaktyce”. 

Stanowią one alternatywę dla młodzieży, która ma możliwość uprawiania sportu oraz 

uczestniczenia w zajęciach kulturalnych.  
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Następnie radny Piotr Łosoś oznajmił, że w realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii główny 

nacisk położony jest na skutki uzależnień, bez dostrzegania ich przyczyn. Brakuje również 

informacji na temat ilości interwencji oraz kontroli przeprowadzonych w sklepach. 

Opowiedział się za opracowaniem harmonogramu zadań z zakresu przeciwdziałania 

uzależnieniom. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że niepokojącym zjawiskiem jest proces uzależniania się od środków 

psychoaktywnych. W przypadku przeprowadzenia ponownej ankiety dotyczącej powyższych 

substancji, byłaby możliwość porównania jej wyników z danymi pochodzącymi z 2012 r. 

Powiedział, że w okresie studiów około jedna trzecia młodzieży zażywa narkotyki. Uczniowie 

mają kontakt z tymi używkami już w gimnazjum. Czternaście ankietowanych osób przyznało 

się, że próbowało narkotyków. Należy przeciwdziałać temu zjawisku. Ważną kwestią jest 

profilaktyka antynarkotykowa na etapie gimnazjum oraz szkoły ponadgimnazjalnej. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej oznajmił, że w przypadku Gminy Łobżenica 

programy zwalczania alkoholizmu oraz przeciwdziałania narkomanii zostały połączone  

w jeden dokument. Zdecydowana większość środków przeznaczana jest na profilaktykę  

i rozwiązywanie problemów alkoholowych 140 000,00 zł, a na zwalczanie narkomanii 

6 000,00 zł. 

Zasugerował rozważenie możliwości dokonania pewnych zmian w finansowaniu programów 

dotyczących przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii. Opowiedział się za zwróceniem 

większej uwagi na zwalczanie zjawiska narkomanii oraz przeznaczenie większej liczby 

środków na ten cel. Stwierdził, że nałóg ten dotyczy w coraz większym zakresie młodych 

osób. Dodał, że w łobżenickim gimnazjum są podejmowane odpowiednie działania w celu 

rozwiązania problemu narkomanii. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

poddał pod głosowanie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok 

wraz z wnioskiem wypracowanym przez Komisję Oświaty. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok wraz z wnioskiem 

wypracowanym przez Komisję Oświaty.  

Sprawozdanie stanowi załącznik numer 5 do protokołu.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Tomasza Kupczyka o przedstawienie stanowiska w sprawie projektu 

uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów o dzierżawę gruntu na 

okres 3 lat. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Tomasz Kupczyk 

Poinformował, że komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. Został on pozytywnie 

zaopiniowany. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że przedłużenie umów o dzierżawę dotyczy nieruchomości o małej powierzchni, 

np. pawilonu „Optyka” czy pomieszczenia w budynku byłej biblioteki publicznej  

w Łobżenicy. Celem dzierżawy jest również usytuowanie boksów garażowych w Gródku na 

przechowywanie sprzętu pływającego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/268/14 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów o dzierżawę 

gruntu na okres 3 lat, która stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 
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Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że plan odnowy miejscowości Kościerzyn Mały został przyjęty przez Zebranie 

Wiejskie. Jest to dokument, w którym określone zostały zadania, których realizacja jest ważna 

z punktu widzenia mieszkańców Kościerzyna Małego. Na podstawie planu odnowy wsi 

można składać wnioski o dofinansowanie zadań i przedsięwzięć w nim zawartych. Dodał, że 

zdecydowana większość miejscowości Gminy posiada tego typu dokumenty. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia dokumentu pn. „Plan odnowy 

miejscowości – Kościerzyn Mały 2014 - 2020”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/269/14 w sprawie zatwierdzenia dokumentu pn. „Plan odnowy miejscowości 

– Kościerzyn Mały 2014 - 2020”, która stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Tomasza Kupczyka o przedstawienie stanowiska odnośnie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łobżenica w 2014 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Tomasz Kupczyk 

Poinformował, że komisja, której przewodniczy, wyraziła pozytywną opinię odnośnie 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Łobżenica w 2014 roku. Powiedział, że „żaden program tego problemu za nas 

nie rozwiąże, dopóki nie trafimy do świadomości naszych mieszkańców”. Według radnego 

temat bezdomnych zwierząt powinien być poruszany na zebraniach organizowanych przez 

sołtysów oraz Samorząd Mieszkańców Miasta Łobżenicy. Jest to problem całego 

społeczeństwa, a nie tylko władz Gminy. 
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Następnie podziękował panu Burmistrzowi oraz sołtysom za podejmowane działania w celu 

szukania nowych właścicieli dla bezdomnych psów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w powyższej kwestii. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Stwierdził, że omawiany program jest potrzebny. Zwrócił uwagę na problem bezdomności 

psów w Gminie Łobżenica. Przyczyną takiego stanu rzeczy jest przede wszystkim 

nieprzestrzeganie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Łobżenica, 

uchwalonego przez Radę Miejską w 2006 r. Mieszkaniec, który wejdzie w posiadanie psa, 

powinien zgłosić się do Urzędu Miejskiego w celu wpisania go do ewidencji oraz otrzymania 

numeru identyfikacyjnego. Według radnego „my tego nie prowadzimy”, co powoduje 

trudności z oszacowaniem liczby psów w Gminie oraz określeniem ich właścicieli.  

Oznajmił, że zjawisko bezdomności zwierząt powoduje zagrożenie dla mieszkańców oraz 

problemy finansowe. Oddanie psa do schroniska kosztuje 300,00 zł miesięcznie.  

Radny Piotr Łosoś opowiedział się za prowadzeniem ewidencji psów oraz przeprowadzaniem 

rozmów z mieszkańcami w kwestii zapobiegania bezdomności zwierząt.  

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że co roku sołtysi spisują psy na terenach wiejskich. W Łobżenicy działania te 

mają miejsce przy roznoszeniu decyzji podatkowych. Powiedział, że Gmina Łobżenica  

w porównaniu z sąsiednimi jednostkami samorządu terytorialnego ponosi zdecydowanie 

mniejsze koszty związane z bezdomnością zwierząt.  

Oznajmił, że problem stanowią bezpańskie psy pochodzące z terenu innych Gmin. Jeżeli nie 

zostanie to udowodnione, koszty ponosi Gmina Łobżenica. Na bieżąco podejmowane są 

jednak działania w celu znalezienia nowych właścicieli dla bezdomnych psów. Nie jest to 

łatwe zadanie. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, że przyjęcie psa do schroniska kosztuje 600,00 zł,  

a miesięczne utrzymanie 250,00-300,00 zł. Oświadczył, że na dzień dzisiejszy Gmina 

Łobżenica nie posiada psa w schronisku.  

Opowiedział się za zmianą przepisów prawa oraz wprowadzeniem obowiązku założenia 

chipów wszystkim psom na terenie Polski. Rejestrowaniu powinny podlegać również mioty. 
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Zapytał o ilość psów znajdujących się na terenie Gminy. Stwierdził, że należy realizować 

postanowienia regulaminu utrzymania czystości i porządku w celu ograniczenia bezdomności 

zwierząt. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Zwrócił uwagę na problem zanieczyszczania chodników przez psie odchody. Mieszkaniec 

powinien zabierać na spacer ze swoim psem woreczek. Powiedział, że policja podejmie 

odpowiednie działania w tym zakresie.  

Stwierdził, że zjawisko bezdomności nie dotyczy psów z terenu Gminy Łobżenica. Dodał, że 

problem dotyczy zwierząt wyrzucanych przez mieszkańców pochodzących z terenu innych 

jednostek samorządu terytorialnego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że zostały określone obszary, gdzie psy nie powinny być wyprowadzane jak 

np. place zabaw lub park miejski. Działania podjęte w ramach współpracy z policją powinny 

spowodować ograniczenie tego zjawiska.  

Stwierdził, że z faktem posiadania psa związane są pewne obowiązki. W przypadku 

wyrządzenia szkody przez zwierzę odpowiedzialność ponosi jego właściciel.  

Oznajmił, że ważną kwestią jest prowadzenie ewidencji psów. Od wielu lat toczy się dyskusja 

w celu znalezienia skutecznej metody ewidencjonowania tych zwierząt. Rozwiązania 

elektroniczne wymagają dość dużych nakładów finansowych. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy zwrócił uwagę na niewielką kontrolę 

w zakresie szczepienia psów i kotów. Powiedział, że w przeszłości padła propozycja 

utworzenia lokalnej straży porządkowej. Realizacja powyższego pomysłu została odłożona  

w czasie z przyczyn finansowych. Oznajmił, że brakuje służb mających na celu 

podejmowanie kontroli w zakresie przestrzegania przepisów prawa dotyczących utrzymania 

porządku, wywożenia odpadów, nieczystości czy utrzymania psów. Policja w ramach 

porozumienia z Gminą Łobżenica jest w stanie tylko częściowo wykonywać powyższe 

zadania. Dodał, że należy zastanowić się nad kwestią mechanizmów kontrolnych. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zaproponował, aby dokonać rozeznania odnośnie kosztów „chipowania” psów. W sytuacji, 

kiedy zwierzęta te miałyby nadane numery identyfikacyjne, ustalenie właściciela psa, który 

zanieczyścił chodnik, byłoby łatwiejsze. Docenił również działania podejmowane przez pana 

Burmistrza w celu znalezienia nowych właścicieli dla bezpańskich psów. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Zwrócił uwagę na samowolnie biegające psy po ulicach Łobżenicy, pomimo tego, że 

posiadają one właścicieli. Dodał, że zwierzęta te zanieczyszczają chodniki. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Powiedziała, że właściciele psów wypuszczają je, aby samowolnie biegały po terenie miasta. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że posiadanie dwóch psów przez rolnika jest zwolnione z opłat - w skali 

Gminy liczba ta może wynosić około 1500 zwierząt. Oznajmił, że na terenach wiejskich 

opodatkowaniu podlegają 177 psy, a na terenie miasta 173. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Łobżenica w 2014 roku. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/270/14 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łobżenica w 2014 roku, 

która stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Zdzisławę Bosak o przedstawienie stanowiska odnośnie projektu uchwały w sprawie 
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przyjęcia „Programu wspierania aktywności i zapobiegania wykluczeniu społecznemu 

seniorów na lata 2014-2020 w Gminie Łobżenica”. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że w grudniu 2013 r. rząd przyjął założenia Długofalowej Polityki 

Senioralnej w Polsce na lata 2014-2020 oraz następujące dokumenty: 

- program „Solidarność pokoleń 50+”, 

- program na rzecz Aktywności Społecznej Osób Starszych na lata 2014–2020. 

Oznajmiła, że Komisja Oświaty podjęła starania, aby program wspierania aktywności  

i zapobiegania wykluczeniu społecznemu seniorów na lata 2014-2020 w Gminie Łobżenica 

współgrał z dokumentami rządowymi. Powiedziała, że został on pozytywnie zaopiniowany. 

Dodała, że Komisja Oświaty wnosi o przyjęcie programu przez Radę Miejską w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w sprawie programu wspierania aktywności i zapobiegania wykluczeniu 

społecznemu seniorów na lata 2014-2020 w Gminie Łobżenica. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Powiedział, że udzielanie pomocy osobom starszych jest naszym obowiązkiem. Oznajmił, że 

celem programu „jest przede wszystkim poprawa jakości życia seniorów na terenie naszej 

Gminy, jak również zapobieganie marginalizacji”. Dostrzegł ważną rolę osób starszych  

w rodzinie. 

Oświadczył, że 15% mieszkańców Gminy stanowią osoby powyżej 60 roku życia. W tej 

grupie dużą liczbę stanowią ludzie samotni i zagubieni. W programie wspierania aktywności  

i zapobiegania wykluczeniu społecznemu seniorów zostały przedstawione cele oraz konkretne 

zadania do wykonania. Realizacja programu powinna odbywać się poprzez tworzenie 

rocznych harmonogramów działań. 

Następnie radny Piotr Łosoś zwrócił uwagę na to, że Polska jest najszybciej starzejącym się 

krajem w Europie. Spowoduje to problemy społeczne i ekonomiczne. Stwierdził, że na terenie 

Gminy Łobżenica istnieje dobra baza do świadczenia pomocy seniorom, np. dwa Domy 

Pomocy Społecznej. 
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Powiedział, że w ramach programu na rzecz Aktywności Społecznej Osób Starszych są 

ogłaszane konkursy na wsparcie projektów przeznaczonych dla seniorów. Dodał, że złożył 

wniosek o przeprowadzenie kursu komputerowego dla grupy 25-30 osób. Kurs rozpocznie się 

prawdopodobnie w miesiąca maju 2014 r. 

Opowiedział się za przyjęciem przez Radę Miejską programu wspierania aktywności  

i zapobiegania wykluczeniu społecznemu seniorów na lata 2014-2020 w Gminie Łobżenica. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Stwierdziła, że omawiany program wsparcia dla osób starszych został bardzo dobrze 

opracowany. Oznajmiła, że część seniorów potrafi integrować się i uczestniczy w wielu 

przedsięwzięciach. Na terenie Gminy funkcjonuje Związek Emerytów i Rencistów oraz Klub 

„Pod Dębem”. Osoby starsze śpiewają również w chórze.  

Poinformowała, że Samorząd Mieszkańców Miasta Łobżenicy organizuje kurs komputerowy 

dla mieszkańców powyżej 50 lat, który zostanie przeprowadzony w maju bieżącego roku. 

Zachęciła do uczestnictwa w kursie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował o realizacji programu „Polska cyfrowa równych szans”. Wyraził zadowolenie  

z podejmowania inicjatyw, które poszerzają wiedzę seniorów z zakresu informatyki. 

Umiejętność obsługi komputera pomaga osobom starszym w codziennym funkcjonowaniu. 

Oznajmił, że niedawno ukończył kurs komputerowy. 

Powiedział, że można zauważyć kryzys rodziny wielopokoleniowej. Część młodych osób nie 

interesuje się swoimi rodzicami. Z drugiej strony wielu młodych ludzi zmuszonych jest 

poszukiwać zatrudnienia poza granicami Polski i nie jest w stanie zapewnić odpowiedniej 

opieki osobom starszym. 

W kolejnej części wypowiedzi Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy oznajmił, że 

program wspierania aktywności i zapobiegania wykluczeniu społecznemu seniorów jest 

dokumentem operacyjnym wynikającym z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych. Opracowany program obejmuje wszystkie niezbędne elementy. 

Jego realizacja odbywać będzie się poprzez tworzenie corocznych planów zadaniowych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu wspierania aktywności  

i zapobiegania wykluczeniu społecznemu seniorów na lata 2014-2020 w Gminie Łobżenica”. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/271/14 w sprawie przyjęcia „Programu wspierania aktywności  

i zapobiegania wykluczeniu społecznemu seniorów na lata 2014-2020 w Gminie 

Łobżenica”, która stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. Powiedział, że radna Bronisława Mazurek wyraziła wolę uczestnictwa  

w pracach tej komisji.  

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/272/14 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Oświaty, Polityki 

Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej, która stanowi załącznik numer 

10 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/273/14 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej, która stanowi 

załącznik numer 11 do protokołu. 
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Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIII/158/12 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 26 października 2012 r. w sprawie utworzenia Samorządu Mieszkańców 

Miasta Łobżenicy oraz nadanie mu statutu, został opracowany w związku z wnioskiem 

mieszkańców Osiedla przy ulicy Złotowskiej, którzy zgłosili propozycję zmiany nazwy 

osiedla.  

Poprosił o zajęcie stanowiska w powyższej kwestii przez Przewodniczącą Doraźnej Komisji 

Statutowej Zdzisławę Bosak. 

 

Przewodnicząca Doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława 

Bosak 

Poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała zmianę nazwy „Osiedle przy ulicy 

Złotowskiej” na „Osiedle nad Łobżonką”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/274/14 zmieniającą Uchwałę Nr XXIII/158/12 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 26 października 2012 r. w sprawie utworzenia Samorządu Mieszkańców Miasta 

Łobżenicy oraz nadanie mu statutu. 

Uchwała stanowi załącznik numer 12 do protokołu. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Podziękował za poparcie inicjatywy mieszkańców w sprawie nadania nazwy „Osiedle nad 

Łobżonką”. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Towarzystwo Miłośników Łobżenicy wystąpiło z wnioskiem do Rady 

Miejskiej o nadanie nazwy „Bulwar 700-lecia” przejściu nad rzeką Łobżonka. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Oznajmiła, że Towarzystwu Miłośników Łobżenicy zależało na upamiętnieniu jubileuszu  

700 lat nadania praw miejskich.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: „Nadania nazwy 

przejściu nad rzeką Łobżonka w miejscowości Łobżenica”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/275/14 w sprawie: „Nadania nazwy przejściu nad rzeką Łobżonka  

w miejscowości Łobżenica”, która stanowi załącznik numer 13 do protokołu. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Witrogoszcz wynika  

z potrzeby utworzenia Sołectwa Witrogoszcz-Osada. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/276/14 w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Witrogoszcz, która stanowi 

załącznik numer 14 do protokołu. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że pan Burmistrz powołał zespół opiniodawczo-konsultacyjny w celu 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawie utworzenia Sołectwa Witrogoszcz-

Osada. Oznajmił, że odbyły się one w dniu 27 lutego 2014 r. Zespół konsultacyjny stwierdził, 

że istnieją przesłanki do powołania nowego sołectwa oraz wydał pozytywną opinię w tej 

kwestii. Mieszkańcy wsi Witrogoszcz-Osada są zainteresowani stworzeniem własnego 

samorządu. Przekonanie osób zamieszkujących Witrogoszcz i Witrogoszcz-Osadę o tym, że 
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„stanowią odrębne społeczności, powoduje pewne utrudnienia w funkcjonowaniu w ramach 

jednego sołectwa”. Dodatkowym argumentem na powstanie nowego sołectwa jest 

zaangażowanie pewnej grupy aktywnych osób.  

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy poinformował, że koszty utworzenia 

nowej jednostki pomocniczej będą niewielkie dla budżetu Gminy, a potencjalne korzyści 

mogą polegać na większej aktywności i integracji mieszkańców. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa 

Witrogoszcz i utworzenia Sołectwa Witrogoszcz-Osada oraz nadania Statutu Sołectwu 

Witrogoszcz-Osada. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/277/14 w sprawie podziału Sołectwa Witrogoszcz i utworzenia Sołectwa 

Witrogoszcz-Osada oraz nadania Statutu Sołectwu Witrogoszcz-Osada, która stanowi 

załącznik numer 15 do protokołu. 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki był analizowany podczas posiedzeń Komisji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. Poinformował, że zmieniły się przepisy prawa dotyczące 

funkcjonowania funduszu sołeckiego.  

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XXXIX/278/14 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki, która stanowi załącznik numer 16 do protokołu. 
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Ad. 18 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że projekt uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2014 rok” 

był omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Powiedział, że do 

projektu uchwały została zgłoszona dodatkowa poprawka. Poprosił panią Skarbnik o jej 

omówienie. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska 

Poinformowała, że dodatkowa zmiana dotyczy zwiększenia planu dochodów i planu 

wydatków o kwotę 9 000,00 zł. Powiedziała, że Powiat Pilski przeznaczył powyższe środki  

na organizowanie imprez kulturalnych wspólnie z Gminą Łobżenica. 

Następnie oznajmiła, że o kwotę 7 000,00 zł zostanie zwiększona dotacja dla Gminnego 

Centrum Kultury na organizację następujących wydarzeń: „Pikniku Country” (1 000,00 zł), 

„Naturaliska” (4 000,00 zł), „Targu Twórców (1 000,00 zł) oraz „Pyrlandii” (1 000,00 zł). 

Dodatkowo 2 000,00 zł zostaną przeznaczone na organizację Konkursu Szopek 

Bożonarodzeniowych.  

Treść poprawki do projektu uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2014 

rok” stanowi załącznik numer 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w powyższej kwestii. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Poinformował, że Komisja Finansowa pozytywnie zaopiniowała proponowane zmiany  

w budżecie Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał pod głosowanie poprawkę do projektu uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie miasta 

i gminy na 2014 rok”, polegającą na zwiększeniu dochodów i wydatków budżetowych  

o kwotę 9 000,00 zł. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2014 rok”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XXXIX/279/14 w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2014 rok”, która 

stanowi załącznik numer 18 do protokołu. 

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że projekt uchwały w sprawie: „Udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła” 

dotyczy udzielenia wsparcia dla Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Pile.  Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Poinformował, że Komisja Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: 

„Udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr: XXXIX/280/14  

w sprawie: „Udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła”, która stanowi załącznik numer 

19 do protokołu. 

 

Ad. 20 

W tym punkcie obrad radni nie zabrali głosu. 
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Ad. 21 

Pani Katarzyna Korycka-Walasiak 

Poinformowała, że koszt utrzymania psa w schronisku wynosi 7,00 zł za jeden dzień. 

Oznajmiła, że jeżeli psy wałęsające się po ulicach nie są oznakowane, nie można 

jednoznacznie określić skąd pochodzą.  

Stwierdziła, że według posiadanych informacji Gmina Łobżenica jest jedyną jednostką 

samorządu terytorialnego w Powiecie Pilskim, która nie oddaje psów do schroniska. 

Powiedziała, że samowolnie biegające psy po ulicach miasta mogą zostać przejechane oraz 

stwarzają zagrożenie dla ruchu pojazdów. Kierowca w celu ominięcia zwierzęcia może 

spowodować kolizję lub wypadek. Mieszkańcy czują się bezkarni w kwestii samowolnie 

biegających psów.  

W kolejnej części wypowiedzi pani Katarzyna Korycka-Walasiak zwróciła uwagę na problem 

zanieczyszczania chodników psimi odchodami. Oświadczyła, że nie była jednak świadkiem 

sytuacji, w której zwierzę „załatwiałoby swoje potrzeby na chodniku”, a właściciel stałby 

obok. Zapytała, czy pan Burmistrz zamierza podjąć działania w celu ukarania mieszkańców, 

którzy niewłaściwie zajmują się swoimi psami. Dopytywała, co może zrobić mieszkaniec 

Gminy, kiedy znajdzie bezdomnego psa. Dociekała, czy można zgłosić ten fakt do Urzędu 

Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Następnie pani Katarzyna Korycka-Walasiak zapytała, gdzie można zgłosić się w sytuacji, 

gdyby o godzinie 22 znalazła na ulicy potrąconego psa. Stwierdziła, że powinna zostać 

wyznaczona przez pana Burmistrza osoba, do której można zgłosić przytoczoną sytuację. 

Opowiedziała się za udzieleniem pomocy osobie, która opiekuje się kotami na terenie 

Łobżenicy. Powiedziała, że ma na myśli wsparcie w zakresie dokarmiania i leczenia. 

Zapytała, jakie działania musi podjąć wspomniana osoba, aby uzyskać wsparcie ze strony 

Gminy Łobżenica. 

Zwróciła uwagę na niski poziom świadomości mieszkańców w kwestii, na czym polega 

opieka nad swoimi zwierzętami. Poinformowała, że nawiązała współpracę w powyższym 

temacie ze Szkołą Podstawową w Łobżenicy. 

Pani Katarzyna Korycka-Walasiak doceniła działania podejmowane w celu znalezienia 

nowych właścicieli dla bezdomnych psów. Stwierdziła, że brakuje ogłoszeń w prasie lokalnej 

na temat możliwości adopcji tych zwierząt. Opowiedziała się za sterylizacją bezdomnych 

psów znajdowanych na terenie Gminy. Dodała, że mieszkańcy nie mają wiedzy, na czym 

polega sterylizacja i kastracja zwierząt. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak  

Powiedział, że w chwili obecnej Gmina Łobżenica nie oddaje psów do schroniska. Parę lat 

temu dwa zwierzęta zostały tam skierowane. Oznajmił, że Gmina ponosi koszty za gotowość 

przyjęcia bezdomnych zwierząt do schroniska. Posiada również umowę z firmą pana Stokłosy 

na odbiór martwych zwierząt znajdujących się na drogach. Gmina realizuje wymagane 

prawem zadania. 

Pan Burmistrz powiedział, że osoba prywatna może oddać psa do schroniska. Firma „VET-

AGRO SERWIS” nie pobierze opłaty z tego tytułu. Schronisko nie zawsze chce przyjąć psa 

od osób prywatnych. W sytuacji, kiedy Burmistrz zleci skierowanie psa do schroniska, Gmina 

poniesie koszty z tym związane.  

Oznajmił, że groźne i dużej wielkości bezdomne psy będą przekazywane do schroniska. 

Odnośnie pozostałych zwierząt, zostaną podjęte działania w celu znalezienia im nowych 

właścicieli. Poinformował, że będą ogłaszane informacje dotyczące adopcji psów.  

Wyraził zadowolenie z powodu obniżenia kosztów utrzymania psa w schronisku. Powiedział, 

że istnieje możliwość przekazania tych zwierząt do Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica.  

W przypadku rannych psów Gmina korzysta z usług gabinetu weterynaryjnego pana 

Kujawskiego. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że środki finansowe są przeznaczane również 

na dokarmianie zwierząt. Dodał, że pani Kopczyńska otrzymuje duże wsparcie na zakup 

karmy i leczenie kotów. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zwróciła uwagę na brak współpracy Gminy ze schroniskiem. Zapytała, dlaczego w takim 

przypadku należy płacić 2 400,00 zł za gotowość przyjęcia bezdomnych zwierząt do 

schroniska. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że jest to obowiązek ustawowy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy wpłynęły pieniądze na konto Komitetu Obchodów 700-lecia Łobżenicy. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że nie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zwrócił uwagę na trudności w dostępie mieszkańców do ważnych informacji dotyczących 

funkcjonowania Gminy. Powiedział, że ogłoszenia wywieszane są w sklepach lub na 

tablicach. Część informacji dociera do mieszkańców poprzez sołtysów oraz księży w czasie 

Mszy Świętej. Powyższe działania nie są jednak wystarczające. Mieszkańcy nie uczestniczą  

w wydarzeniach kulturalnych z powodu  braku wiedzy. 

Stwierdził, że należy pomyśleć o wypracowaniu pewnej polityki informacyjnej. Wnioskował 

o rozważenie możliwości stworzenia systemu powiadamiania mieszkańców za pomocą 

wiadomości tekstowych (SMS). Koszty z tym związane nie są duże. Dodatkowym 

argumentem na powstanie takiego systemu może być jubileusz 700-lecia nadania praw 

miejskich Łobżenicy.  

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że informacje dotyczące zagrożeń, otrzymywane np. ze sztabu kryzysowego, 

umieszczane są na stronie internetowej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. Otrzymują je 

również za pomocą wiadomości tekstowych sołtysi oraz przedsiębiorcy. 

Powiedział, że od paru miesięcy trwają prace związane z powstaniem SMS-owego systemu 

powiadamiania mieszkańców. Podczas zebrań wiejskich w 2014 r. chętne osoby będą mogły 

udostępnić swoje numery telefonów, które następnie zostaną wprowadzone do bazy 

znajdującej się u pracownika Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica zajmującego się 

zarządzaniem kryzysowym i obroną cywilną. Za pomocą wspomnianego systemu wysyłane 

będą informacje np. o płatności raty podatku, ekstremalnych zjawiskach pogodowych, 

organizowanych imprezach lub ogłoszenia o możliwości przygarnięcia bezpańskiego psa. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że numery telefonów mieszkańców będą stanowiły 

informację zastrzeżoną. Poinformował, że SMS-owy system powiadamiania powinien zacząć 

działać od 1 stycznia 2015 r. ze względu na czas potrzebny na stworzenie bazy numerów oraz 

pozostałe czynności organizacyjne. Ponadto w budżecie Gminy na 2015 rok należy 

uwzględnić kwestie finansowe związane z powyższym systemem. Dodał, że koszty mogą 

zamknąć się w dwóch lub trzech tysiącach złotych. 
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O godzinie 13:05 salę obrad opuścił Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Robert Biskupiak, zmniejszając liczbę radnych do 14 osób. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz 

Poinformowała, że w 2015 r. nastąpi reforma w dziedzinie pomocy społecznej. Powiedziała, 

że zostanie rozwinięta sieć usług opiekuńczych oraz formy aktywizacji seniorów. Oznajmiła, 

że według nowych przepisów usługi opiekuńcze świadczone są przez cały tydzień, w tym 

również w dni wolne od pracy. W chwili obecnej usługi opiekuńcze zapewnione są przez pięć 

dni w tygodniu. Dodała, że „seniorzy zostali dostrzeżeni również przez władze centralne”. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy pan Burmistrz wystąpił do Starosty Pilskiego oraz Marszałka Województwa 

Wielkopolskiego o wsparcie finansowe obchodów jubileuszu 700-lecia nadania praw 

miejskich Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że kwestia ta powinna zostać rozpatrzona przez Komisję Finansową Komitetu 

Obchodów 700-lecia Łobżenicy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, kiedy odbędzie się spotkanie Komitetu Obchodów 700-lecia Łobżenicy.  

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że następne posiedzenie komitetu powinno odbyć się w połowie kwietnia 

bieżącego roku. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że Ksiądz Biskup przyjął zaproszenie na 

obchody 700-lecia miasta. Powiedział, że Pan Prezydent wyraził chęć uczestnictwa  

w uroczystej sesji Rady Miejskiej związanej z jubileuszem Łobżenicy. Prawdopodobnie 

zostanie dokonana zmiana miejsca sesji z auli gimnazjum na halę sportową w Łobżenicy. 

Gmina nie posiada w chwili obecnej środków finansowych na zakup windy do budynku 
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gimnazjum. Dodał, że Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej nie przebywał w przeszłości na 

terenie Łobżenicy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Dociekała, kiedy zostaną wznowione prace związane z modernizacją pomnika na Placu 

Wolności w Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Poinformował, że prace rozpoczną się w najbliższych dniach. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, w jaki sposób zakończyła się sprawa reklamy kominków znajdującej się na Placu 

Wolności w Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Poinformował, że właściciel nie usunął reklamy kominków. Dodał, że zostaną podjęte 

działania w celu wyegzekwowania zaległych pieniędzy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Opowiedział się za możliwie jak najszybszym uruchomieniem systemu powiadamiania 

mieszkańców w związku z obchodzonym w 2014 r. jubileuszem 700-lecia nadania praw 

miejskich Łobżenicy. 

Powiedział, że do Biura Rady Miejskiej wpłynęło sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

za 2013 rok oraz wniosek o zatwierdzenie taryf opłat za wodę i ścieki. Poinformował, że  

z końcem kwietnia bieżącego roku upływa termin składania oświadczeń majątkowych przez 

radnych - według stanu na koniec 2013 r. Zadeklarował wsparcie w przypadku wątpliwości 

dotyczących ich wypełnienia. Dodał, że dwa miesiące przed końcem kadencji radni będą 

musieli złożyć jeszcze jedno oświadczenie majątkowe. 
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Ad. 22 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Edward Starszak o godzinie 13:25 zakończył obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Edward Starszak 


